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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi-e a kormány új, Magyarországot 
Kárpátaljával összekötő határátkelőhely nyitását, és ha igen, akkor felmerült-e, hogy 
Tiszakóród és Mezővári között kerüljön kivitelezésre egy új átkelőhely?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarország és Kárpátalja között már évek óta lakossági igény mutatkozik új határátkelőhely 
létesítésére. Az elmúlt hónapokban magam is jártam Kárpátalján, így személyesen is 
meggyőződhettem az átkeléssel járó problémákról, de a helyiek is arról számoltak be, hogy a 
beregsurányi és a barabási határátkelőhelyek rendkívül leterheltek, különösen a koronavírus-járvány
megjelenése óta. Az egyébként is hosszú - sok esetben több órás - átjutási időt a járványügyi 
intézkedések tovább nyújtották.

Tiszakóród és Mezővári magyarsága között 1945-ig kompközlekedés biztosította a 
kapcsolattartását, ami a jelzett időpontban megszűnt és azóta sem állt helyre. A két település és a 
környék lakosai még ma is csak jelentős kerülővel tudnak átkelni a határon, de egy híd és egy új 
határátkelőhely megépítése a két település magyarsága közötti kapcsolattartáson messze túlmutatna.
Tehermentesítené a meglévő átkelőhelyeket, segítené az elcsatolt nemzetrészekkel való gazdasági-, 
társadalmi és turisztikai kapcsolatok újraindulását, illetve a régiók közötti együttműködést is.

A Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fóruma egy 2008-as plenáris ülése által elfogadott, a határ 
menti közlekedési infrastruktúra és tömegközlekedés-fejlesztés aktuális kérdéseivel foglalkozó 
jelentés a két település viszonylatában meg is állapította, hogy a határ jellege miatt amúgy is 
félszigetszerűen kitüremkedő periférikus Tiszakóródot jelentősen visszaveti a közlekedési kapcsolat
és az átkelőhely hiánya. A probléma megoldása érdekében a jelentés egy Tiszakóród és Mezővári 
közötti új Tisza-híd építését indítványozta. A híd és a határátkelőhely viszont – az érintett 
települések lakosai bánatára – azóta sem épült meg.



 
Ezzel kapcsolatban kérem szíves tájékoztatását arról, hogy vannak-e az említett szakaszon 
hídépítésre vonatkozó tervek, illetve, hogy tervezi-e a kormány új, Magyarországot Kárpátaljával 
összekötő határátkelőhely nyitását, és ha igen, akkor felmerült-e, hogy Tiszakóród és Mezővári 
között kerüljön kivitelezésre egy új átkelőhely.

Várom válaszát!

Üdvözlettel: Sneider Tamás
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